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   PROTOKÓŁ NR L/18 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 29 marca 2018 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.15:40   

Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Wiesław Cepielik – Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Krystyna Kwiatkowska - Sekretarz Gminy, 

Krystyna Magda - Skarbnik Gminy,  

Robert Greb – Radca Prawny,   

Asp. sztab. Jacek Płaszewski- Kierownik Posterunku Policji w Marciszowie, 

Jerzy Skiba- Prezes OSP Marciszów. 

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele lokalnych mediów. 

Obrady były nagrywane na dyktafon. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad 

sesji  i przywitała uczestników.   

Następnie uroczyście w imieniu Rady Gminy Marciszów podziękowała obecnej Skarbnik 

Pani Krystynie Magda za dotychczasową współpracę, dbałość o finanse gminy, służenie radą 

i pomocą w każdym momencie.  

Skarbnik Krystyna Magda odwzajemniała podziękowania dodając, że zostawia finanse  

w dużo lepszym stanie niż kiedy obejmowała stanowisko Skarbnika Gminy Marciszów.  

 

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym  

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Bezpieczeństwo na terenie gminy – uciążliwości. 

9/ Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2017. 
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10/ Działalność klubów sportowych – sprawozdanie oraz analiza wykorzystanych środków.  

11/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w oświatowych jednostkach 

organizacyjnych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Marciszów,   

 

b/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do 3 lat, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość,  

 

c/ określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym 

przedszkolu prowadzonym przez Gminę Marciszów,  

  

d/ przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

na terenie Gminy Marciszów w 2018 roku”,  

 

e/ zmiany uchwały w sprawie utworzenia gminnej jednostki budżetowej pod nazwą „Zakład 

Gospodarki Komunalnej „Wodociągi Marciszowskie” z siedzibą w Marciszowie,  

 

f/ powołania Skarbnika Gminy Marciszów, 

 

g/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018. 

 

12/ Interpelacje i zapytania radnych.  

13/ Sprawy różne.  

14/ Zamknięcie obrad sesji.    

 

Ad.5.  

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

Radny Adam Ryżowski 

Przed przystąpieniem do głosowania chciałby wiedzieć czy na sesji będzie obecny radca 

prawny. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odpowiedział, że radca będzie obecny.  

 

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad nie wystąpiły. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Do protokołów z poprzednich posiedzeń uwag nie zgłoszono.   

Protokoły z XVLII sesji z dnia 22.02.2018 r., XLVIII nieplanowanej sesji z dnia 28.02.2018 r. 

oraz z XLIX nieplanowanej z dnia 09.03.2018 r. przyjęto przez aklamację. 

 

Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował o sprawach, jakie miały miejsce między sesjami: 

- spotkanie w sprawie organizacji ,, Dnia Strażaka” w maja, 
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- zmiany organizacyjne związane z powstaniem nowej jednostki budżetowej Zakład 

Gospodarki Komunalnej,, Wodociągi Marciszowskie”, 

- zmiany przepisów związane z powołaniem inspektora ds. ochrony danych osobowych, 

ustalono, że będzie to jedna osoba w czterech jednostkach organizacyjnych, pełniąca  

w Gminie również funkcję informatyka,  

- odbył się konkurs na stanowisko inspektora ds. mienia komunalnego i wyposażenia  

w referacie księgowości,  

- powołano nowy referat ds. organizacyjnych, zarządzania kryzysowego i obrony cywilnej, 

- referat ITI ma zostać przekształcony w referat zamówień publicznych i inwestycji. 

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk powitała nowych kierowników referatów, 

tj. Panią Annę Cepielik i Pana Marka Banasia. 

 

Ad.8.  

Bezpieczeństwo na terenie gminy – uciążliwości. 

Informację nt. bezpieczeństwa na terenie gminy- uciążliwości omówił asp. sztab. Jacek 

Płaszewski- Kierownik Posterunku Policji w Marciszowie. 

 

Radny Edmund Orzechowski 

W imieniu mieszkańców Świdnika poprosił dzielnicowego o reagowanie na totalne 

zabrudzenia drogi w związku z rozpoczynającymi się już pracami polowymi. Radny  

nie wymaga, aby drogi były czyszczone po każdym wyjeździe z pola, ale żeby były 

doprowadzane do porządku po zakończeniu prac. 

Radny Adam Ryżowski 

Zadał pytanie odnośnie wakatu na Posterunku Policji, jak długo Komenda przewiduje,  

że  ten wakat będzie na terenie Gminy Marciszów. 

Asp. sztab. Jacek Płaszewski- Kierownik Posterunku Policji w Marciszowie 
Poinformował, że dzielnicowi nałożyli już kilka mandatów karnych w tej sprawie, sytuacja 

wygląda tak, że przy sklepach znajdują się prywatne ogródki, gdzie jest spożywany alkohol. 

Radny Edmund Orzechowski 

Mówiąc o prywatnym terenie dodał, że to miejsce spożywania alkoholu jest w granicy  

3 m od świetlicy wiejskiej, 12 m od drogi wojewódzkiej i 14 m od przystanku PKS. Uważa, 

że są to istotne okoliczności, które warto byłoby rozważyć.  

Asp. sztab. Jacek Płaszewski- Kierownik Posterunku Policji w Marciszowie 
Wyjaśnił, że jeżeli jest to w miejscu publicznym to policja reaguje, natomiast jeśli jest to teren 

prywatny wówczas policja jest bezsilna.  

Krystyna Kwiatkowska- Sekretarz Gminy Marciszów 

W nawiązaniu do nowych przepisów, które weszły w życie 1 marca 2018 r. poinformowała, 

że w terminie 6 miesięcy Rada Gminy będzie musiała podjąć uchwały o zasadach i miejscach 

sprzedaży alkoholu na podstawie weryfikacji poprzez rady sołeckie.  

 

Następnie podjęto dyskusję nad definicją miejsca publicznego.  

 

Asp. sztab. Jacek Płaszewski- Kierownik Posterunku Policji w Marciszowie 
Odnośnie zaśmiecania dróg powiedział, że ten problem występuje w Świdniku i w zeszłym 

roku były nakładane mandaty karne. Zapewnił, że w dalszym ciągu policjanci będą  

to na bieżąco monitorować i dołożą wszelkich starań, aby tą czystość utrzymywać.  
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Radny Andrzej Mitczak 

W związku z tym, że jest przedstawicielem Izby Rolniczej, gdzie ten temat był również 

poruszany zwrócił się z prośbą, aby nie zapominać, gdzie mieszkamy. Jest tutaj rolnictwo  

i samorządy bardzo mało robią w tym kierunku. Jest coś takiego jak fundusz ochrony gruntu  

i wszędzie w cywilizowanym świecie zdaniem radnego robi się drogi dojazdowe z pól  

do dróg publicznych. Siłą rzeczy jednak jest, że jak jest mokro to błoto będzie pozostawało  

na kołach.  

Asp. sztab. Jacek Płaszewski- Kierownik Posterunku Policji w Marciszowie 
Uważa, że problem zrodził się dosyć niedawno, kiedy to drogi zostały wyasfaltowane  

i kiedy ciągnik wyjeżdża z pola to widać zabłocenie, natomiast dzielnicowi znają tych ludzi  

i wiedzą kiedy zastosować pouczenie, a kiedy wyciągać konsekwencje prawne.  

Radny Edmund Orzechowski 

Podkreślił, że nie jest przeciwko rolnikom, jego rodzice też byli rolnikami, ale chodzi mu o to, 

że są sytuacje kiedy w piątek prace są zakończone, a na sobotę i niedzielę drogi zostają 

zabłocone. Radny prosi przez policję o sprzątnięcie, a opinia jest taka,, niech Orzechowski 

weźmie miotłę i sobie posprząta”.  

Asp. sztab. Jacek Płaszewski- Kierownik Posterunku Policji w Marciszowie 
Powiedział, że wie do jakiej sytuacji radny Orzechowski się odnosi, sprawca został ukarany 

mandatem karnym. Dodał jeszcze odnośnie pytania o obsadzony etat, że w Komendzie 

Powiatowej Policji brakuje 3 czy 4 etatów i będzie ich brakowało, ponieważ w tym roku 

odejdzie w sumie dwóch policjantów, a prawda jest taka, że nie ma chętnych do pracy  

w policji. Zdaniem asp. sztab. Jacka Płaszewskiego dopóki nie polepszą się warunki płacowe 

sytuacja się nie zmieni, może podwyżki zmotywują potencjalnych kandydatów  

do przystąpienia do policji.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zaproponowała, aby policja bywała częściej w szkole i w ramach preorientacji zawodowej  

zachęcała młodzież do zainteresowania się tym zawodem. 

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

Przedstawiona informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Następnie Jerzy Skiba- Prezes OSP Marciszów przedstawił sprawozdanie z działalności 

jednostek OSP z terenu gminy Marciszów za rok 2017. 

 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

W imieniu zgromadzonych osób przekazała Prezesowi OSP Marciszów podziękowania  

dla wszystkich druhów za dbanie o nasze bezpieczeństwo oraz pełnienie funkcji do jakiej 

zostali powołani.   

Radny Dawid Chęciński 

Wyraził swoją pochwałę, że OSP Marciszów posiada młodzieżową drużynę pożarniczą.  

Jerzy Skiba- Prezes OSP Marciszów 

Dodał, że dotychczasowa drużyna MDP w roku 2017 została reanimowana przez nowych 

członków, którzy zainspirowani działalnością innych MDP prowadzą obecną młodzieżową 

drużynę pożarniczą, co może zdaniem Prezesa OSP Marciszów zaowocować  

w przyszłości przechodzeniem młodzieży do struktur OSP.  

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

Przedstawiona informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
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Ad.9. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2017. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2017 przedstawiła Krystyna 

Kwiatkowska- Sekretarz Gminy Marciszów.  

 

Radny Mirosław Wolak 

Wyraził zatrwożenie sytuacją, że ponad 50% uzależnionych stanowią kobiety, a także,  

że coraz więcej pijących jest młodych kobiet. Radny jest zdania, że trzeba z młodzieżą 

pracować od początku, bo wychodzi na to, że młodzież nie ma perspektyw życiowych.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Podziękowała Pani Sekretarz za rzetelne przygotowanie informacji oraz całokształt 

działalności, a także zwróciła uwagę, że wszelkiego rodzaju działania na rzecz  profilaktyki są 

podejmowane i jeśli tylko jest ktoś chętny, aby zająć się taką grupą młodzieży na pewno 

spotka się z pomocą ze strony Pani Krystyny i komisji ds. rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. 

  

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

Przedstawiona informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.10. 

Działalność klubów sportowych – sprawozdanie oraz analiza wykorzystanych środków.  

Krzysztof Tabaka Przedstawiciel LKS,, Bóbr’’ Marciszów przedstawił sprawozdanie oraz 

analizę wykorzystania środków przez klub sportowy. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zapytała przedstawiciela LKS,, Bóbr” Marciszów czy przyznane środki w kwocie  

23 tys. zł. na bieżący rok zabezpieczają w miarę dalszą działalność klubu. 

 

Krzysztof Tabaka Przedstawiciel klubu sportowego LKS,, Bóbr’’ Marciszów 

Poinformował, że przy takiej ilości członków, zawodników zdają sobie sprawę, że tych 

środków może zabraknąć, jednakże jeśli uda się pozyskać środki z Ministerstwa Sportu  

i Turystyki to pozwoli to zabezpieczyć zakup sprzętu, który klub potrzebuje. Natomiast jeśli 

klub nie otrzyma tych środków to może być problem.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Podsumowując wyraziła opinię, że klub LKS,, Bóbr” Marciszów działa prężnie, szuka 

dodatkowych środków, sponsorów i stara się, aby ta działalność klubu była dalej 

kontynuowana, za co również podziękowała. Ze swojej strony zapewniła wsparcie dla klubu. 

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

Przedstawiona informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Następnie Stanisław Wesołowicz przedstawiciel LKS,, Lesk” Sędzisław przedstawił 

sprawozdanie oraz analizę wykorzystania środków przez klub sportowy. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  

Skierowała pytanie do przedstawiciela klubu LKS,, Lesk” Sędzisław czy wszystkie środki, 

jakie udaje się pozyskać dla klubu zabezpieczają jego dalszą działalność oraz  

czy klub prognozuje podejmowanie dalszej działalności po 70-leciu. 

Przedstawiciel klubu sportowego LKS,, Lesk” Sędzisław 

Wyjaśnił, że środki są wykorzystywane na tyle, na ile klub może sobie pozwolić.  



    

 6 

Radny Dawid Chęciński 

Zwrócił się do przedstawicieli klubów z prośbą, aby zgłaszali zapotrzebowanie na środki 

wcześniej, w miesiącu październiku, aby komisja OSKiT mogła się z tymi potrzebami 

zapoznać i je przedyskutować. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  

Podziękowała przedstawicielowi LKS,, Lesk” Sędzisław za przygotowanie sprawozdania,  

a także za działalność klubu oraz bezinteresowną pracę na rzecz środowiska i młodzieży. 

Życzyła również, aby członkom nie zabrakło sił, zdrowia i samozaparcia, aby móc dalej 

kontynuować swoje działania.  

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

Przedstawiona informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie. 

 

Ad.11. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w oświatowych jednostkach 

organizacyjnych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Marciszów. 
Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 8 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr L/244/18. 

b/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do 3 lat, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 9 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr L/245/18. 

c/ określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego  

w publicznym przedszkolu prowadzonym przez Gminę Marciszów. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 10 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr L/246/18. 

d/ przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności na terenie Gminy Marciszów w 2018 roku”. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 11 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr L/247/18. 
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e/ zmiany uchwały w sprawie utworzenia gminnej jednostki budżetowej pod nazwą 

„Zakład Gospodarki Komunalnej „Wodociągi Marciszowskie” z siedzibą  

w Marciszowie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 12 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr L/248/18. 

f/ powołania Skarbnika Gminy Marciszów. 

Radny Mirosław Wolak 

Przed powołaniem nowego Skarbnika Gminy Marciszów zwrócił się z prośbą  

o autoprezentację przyszłej Skarbnik Edyty Bania. 

Edyta Bania- kandydat na Skarbnika Gminy Marciszów 

Zaprezentowała swoją osobę, omówiła dotychczasową karierę zawodową, wykształcenie,  

a także wyraziła nadzieję na zdobycie nowej wiedzy przy pomocy dotychczasowej Skarbnik 

Pani Krystyny Magda.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zwróciła się z prośbą do obecnej Pani Skarbnik Krystyny Magda o rekomendację kandydatki 

Edyty Bania. 

Krystyna Magda- Skarbnik Gminy Marciszów 

Powiedziała, że potrzeba całego roku budżetowego, aby przejść wszystkie etapy, jednakże 

tak, jak obiecała wcześniej będzie pomagać nowej Skarbnik wdrażać się w nową funkcję.  

Jest również zdania, że każdemu należy dać szansę, a wszystko wychodzi w tzw. ,, praniu”. 

Wójt Gminy Marciszów- Stefan Zawierucha 

Uważa, że najlepszą rekomendacją z jego strony jest podpis na projekcie uchwały  

o powołaniu Pani Edyty Bania na stanowisko Skarbnika Gminy Marciszów. Wójt zrobi 

wszystko, aby nie było żadnych problemów, a także aby wszystko odbywało się zgodnie          

z przepisami i zgodnie z oczekiwaniami radnych i mieszkańców. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść 

projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały,          

stanowiący załącznik nr 13 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr L/249/18. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

W imieniu Rady Gminy Marciszów pogratulowała Pani Edycie Bania objęcia stanowiska 

Skarbnika Gminy Marciszów.  

Edyta Bania- nowo powołany Skarbnik Gminy Marciszów 

Podziękowała za okazane zaufanie.  

Wójt Gminy Marciszów- Stefan Zawierucha 

Wyraził swoje podziękowanie za powołanie nowego Skarbnika Gminy Marciszów, a także 

złożył gratulacje Pani Edycie Bania i zapewnił, że zrobi wszystko, będzie służył wszelką 

pomocą, aby praca w dalszym ciągu odbywała się bez żadnych zawirowań. 

g/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018. 

Krystyna Magda Skarbnik Gminy Marciszów odczytała treść projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Przed przegłosowaniem uchwały zwróciła się do radnych, aby zgłaszali pytania bądź uwagi. 
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Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Zawnioskował zobligowany w imieniu klubu radnych, aby w projekcie uchwały zdjąć 

pozycję mówiącą o 150 tys. zł motywując to tym, że jesteśmy przed orzeczeniem sądowym, 

które ma mieć miejsce 19 kwietnia, gdzie ma zostać stwierdzone, że majątek wodociągowy 

jest nasz a nie WZWiK i dlatego zdaniem radnych wszystkie siły procesowe powinny być 

kierowane właśnie w stronę przejęcia tego majątku. Radni są przekonani,  

że to rozstrzygnięcie będzie pozytywne i wówczas będzie można toczyć inne spory  

z WZWiK.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Zauważył, że 6 godzin jego pracy na komisjach poszło na marne. Powtórzył raz jeszcze,  

że od 1 stycznia 2007 roku WZWiK nie miał żadnych roszczeń do gruntów, przedmiotem 

sporu są budynki, budowle, sieci. Wyjaśnił, że te 100 tys. zł ma stanowić zabezpieczenie 

procesu na kwotę 4 mln 800 tys. zł i zdaniem Wójta 19 kwietnia nie ma przy tym żadnego 

znaczenia. Dodał również, że na komisjach radni wyrażali swoją aprobatę,  

a teraz reprezentują coś zupełnie innego, co zdaniem Wójta jest ukłonem w stronę tych, 

którzy od czasów małego udziału w budowie kanalizacji i oczyszczalni w Sędzisławiu nie 

zrobili nic. Wspomniał również, że jeśli do 2021 roku nie skanalizujemy całej gminy 

będziemy płacić ogromne kary za nieoczyszczone ścieki. Wójt kompletnie nie rozumie 

zachowania radnych, wyjaśnił, że może dojść do tego, że dotychczas reprezentująca Gminę  

i znająca temat kancelaria się wycofa, a nowa będzie potrzebowała min. 1 roku, ażeby zgłębić 

problem. Wójt poprosił radnych o przegłosowanie tej uchwały w całości.  

Mecenas Robert Greb 

Potwierdził to, co powiedział Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha, a mianowicie,  

że posiedzenie przed SN, które ma się odbyć 19 kwietnia 2018r. dotyczy tylko oceny 

zasadności skargi kasacyjnej w zakresie wyroku, który nakazuje Gminie Marciszów wydać 

określone działki i grunty wraz  z infrastrukturą techniczną tam położoną czy kasacja zostanie 

przyjęta czy odrzucona. Według mecenasa argumentacja, że należy czekać do rozstrzygnięcia 

z 19 kwietnia nie jest zasadna.  

Radny Piotr Gwóźdź 

Zgadza się z tym, że każdy radny ma prawo wyrażać własne zdanie, natomiast dziwi się 

słowom radnego Wolaka, ponieważ już któryś rok z kolei wspólnie walczymy. 

Wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy chodzi o to, aby zastawić 100 tys. zł, by móc zyskać 4 mln 

800 tys. zł., gdzie wiadome jest, że pieniądze są potrzebne. Zwrócił się do radnych z prośbą, 

aby zastanowili się czego naprawdę chcą, bo jest to sprawa dla dobra naszej gminy, dla dobra 

przyszłości i rozwoju. 

Radny Adam Ryżowski 

Podkreślił, że intencją nie jest to, żeby nie wygrać z Wałbrzychem, jednakże jeśli radny ma 

jakieś wątpliwości to chce wiedzieć. Zapytał czy przesunięcie problemu o miesiąc pozbawi 

Gminę pieniędzy, bo zdaniem radnego nie pozbawi. Dodał, że radni nie powiedzieli, że nie 

chcą tych pieniędzy dać, jednak potrzebują czasu.  Odniósł się do materiałów, jakie radni 

dostali w dniu dzisiejszym, gdzie jest napisane, że w 2008 roku poniesiono koszt w 

wysokości 24 tys. zł na kancelarię adwokacką z Warszawy w sprawie bezumownego 

korzystania  z gruntów. Dodał, że radni bardzo długo czekali na ten dokument, który właśnie 

dzisiaj dostali, gdzie jest określone co i w jakim okresie Gminę kosztowało. Nie mając tej 

wiedzy radny nie mógł podejmować decyzji w kwestiach przekazania środków. W imieniu 

klubu prosi o przesunięcie terminu o miesiąc. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Podkreślił, że rozstrzygnięcie z 19 kwietnia nie ma znaczenia. Wszyscy zdaniem Wójta mieli 

czas od 1 stycznia 2007, nie mówiąc o nowych radnych, bo ci mieli tego czasu nieco mniej. 

Prosi radnych o trochę empatii, wzajemnego szacunku. Wyjaśnił, że ten miesiąc będzie 
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potrzebny na sporządzenie całego pozwu, to jest ogromna walka iluś prawników przeciwko 

naszej kancelarii. Podkreślił, że wyrok sądu apelacyjnego jest i absolutnie uznaje roszczenia 

Gminy, że WZWiK działa na naszych 20 ha bez umowy, czyli  użytkuje bezumownie  nasze 

grunty, na których stoją budowle, budynki, sieci i to jest przedmiotem rozważań sądu 

najwyższego. Ponownie poprosił o przegłosowanie uchwały.  

Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Zabrał głos, ponieważ poruszyła go wypowiedź członka klubu, który prosił  

o wstrzymanie się do czasu rozstrzygnięcia z 19 kwietnia. Stwierdzenie, że 19 kwietnia ma 

się okazać czy mienie jest gminne czy nie gminne jest dla dyrektora ZGK uderzeniem, 

ponieważ wszyscy doskonale zdają sobie sprawę z tego, że jest wyrok sądu okręgowego  

w Jeleniej Górze, wyrok sądu apelacyjnego we Wrocławiu i oczywistym jest, że mienie jest 

gminne. WZWiK skorzystał z ostatniego możliwego środka odwoławczego, jakim jest 

złożenie kasacji i przejmowanie mienia przez Gminę zostało wstrzymane. Wyjaśnił,  

że 19 kwietnia  sąd rozpatrzy tylko czy przyjąć kasację czy też nie.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Przeprosił za to, że tak została zrozumiana jego wypowiedź. Wyjaśnił, że powiedział  

w swojej wypowiedzi, że mienie jest nasze i powinniśmy całą siłę prawną skierować do tego, 

aby orzeczenie było pozytywne dla naszej gminy. Zdaniem radnego Wolaka nie wystarczy,  

że my wiemy, że to mienie jest gminne, że tak twierdzimy. Sąd musi jeszcze potwierdzić, 

żebyśmy mogli tym mieniem zarządzać.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że najpierw sąd okręgowy orzekał, a następnie apelacyjny podtrzymał w całości,  

że to mienie jest gminne.  

Radna Danuta Wojtas 

Poprosiła o 5 minut przerwy. 

 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów ogłosiła 5 minut przerwy. 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Zapytała przewodniczącego klubu czy nadal klub podtrzymuje swój wniosek. 

Radny Adam Ryżowski 

Odpowiedział, że klub podtrzymuje wniosek. 

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania wniosku w sprawie zdjęcia zapisu w uchwale 

dotyczącego 150 tys. zł, na opłatę sądową na wniesienie pozwu za bezumowne korzystanie      

z majątku gminy oraz na zastępstwo procesowe.   

 

Wyniki głosownia:  

„za” – 8 głosów / radna J. Adamczyk, radny M. Wolak, radny W. Wróblewski,  

radna D. Wojtas, radny A. Mitczak, , radny A. Ryżowski, radny K. Nowakowski,  

radny J. Polański /,  

„przeciw” – 7 głosów / radny M. Dzik, radna C. Olejniczak, radny P. Gwóźdź,  

radny M. Frasunek, radna M. Suhak – Ogłaza, radny E. Orzechowski, radny D. Chęciński/, 

„wstrzymuje się” – 0 głosów przyjęła wniosek, stanowiący załącznik  

nr 14 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

W związku z przyjęciem wniosku poprosiła o wykreślenie zapisu z projektu uchwały. 
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Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował, że jesteśmy już znacznie dalej niż bliżej, bo za chwilę nie będzie miał kto nas 

reprezentować na rozprawie 19 kwietnia ani na rozprawie o pozwolenie wodno - prawne,  

a także nie będzie miał kto nas reprezentować w wojewódzkim sądzie i w ministerstwie 

administracji, ponieważ kancelarii kończy się umowa z dniem 31 marca 2018 r.  

Radny Adam Ryżowski 

Zwrócił się do Wójta, że dopiero teraz po głosowaniu informuje, że umowa z kancelarią się 

kończy. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyraził opinię, że był absolutnie przekonany, że radni o tym wiedzą i nawet przez chwilę  

nie pomyślał, że wniosek dotyczy tej bieżącej obsługi prawnej. Poprosił kolejny raz,  

aby przyjąć tę uchwałę.  

Radny Piotr Gwóźdź 

Chciałby usłyszeć od przewodniczącego klubu radnego Ryżowskiego dlaczego akurat muszą 

na ten miesiąc wycofać skoro jako radni wszyscy chcą, aby ta kancelaria nas broniła,  

żeby wszystko było po naszej stronie.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Uważa, że jego dodatkowe wyjaśnienia dzisiaj i na komisjach są wystarczające dlatego prosi, 

o podjęcie normalnej decyzji przed głosowaniem. Wójtowi udało się wynegocjować kwotę 

3 500 zł+ VAT i jak wyjaśnia stąd ta kwota na obsługę, jak podkreśla nie tylko i wyłącznie 

dotyczącą bezumownego korzystania z gruntów, ale na całość działania łącznie  

z pozwoleniem wodno- prawnym.   

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Wytłumaczył, że powiązał te dwie kwoty. Natomiast dopiero dzisiaj pierwszy raz usłyszał,  

że te 50 tys. zł dotyczy obsługi różnego rodzaju procesów dotyczących sprawy Gmina- 

WZWiK i teraz jest to dla radnego zrozumiałe. Uważa, że należałoby od razu powiedzieć 

,,otwartym tekstem”, że te 50 tys. zł jest na zapłacenie kancelarii, która procesuje się  

w naszym imieniu wobec wodociągów, a 100 tys. zł jest na rozpoczęcie ewentualnych 

procesów. 

Radny Adam Ryżowski 

Według radnego nic nie stoi na przeszkodzie, aby teraz podjąć 50 tys. zł  

na rozpoczęcie procedury, a w kwietniu 100 tys. zł. 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

We własnym imieniu zawnioskował o reasumpcję poprzedniego głosowania, w tym celu, aby 

poprzedni wniosek i głosowanie dotyczyło zdjęcia tylko 100 tys. zł, a kwota 50 tys. zł ma 

pozostać z deklaracją, że w kwietniu zostanie przeznaczone te 100 tys. zł jako depozyt.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Zawnioskował o przegłosowanie całego projektu uchwały, aby zaoszczędzić mu dwóch 

wyjazdów do Warszawy. 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk 

Podsumowując wyjaśniła wszystkim, że generalnie Rada Gminy jest za tym, żeby wodociągi 

wróciły do Gminy, bo są nasze, a chodzi tylko i wyłącznie o rozdysponowanie finansów. 

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania uchylenia wniosku w sprawie zdjęcia zapisu  

w uchwale dotyczącego 150 tys. zł, tj. w rozdziale 750 administracja publiczna §4610. 

Wniosek uchylono jednogłośnie.  
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Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

W związku z zaistniałą sytuacją poprosił o przegłosowanie uchwały w całości, aby dać szansę 

wszystkim, żeby poszedł przekaz do Wałbrzycha, że spierano się, ale osiągnięto wspólne 

stanowisko, które pozwala sięgać po swoje.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

W imieniu klubu podtrzymał wniosek o zdjęcie z projektu uchwały zapisu dotyczącego  

100 tys. zł, tj. w rozdziale 750 administracja publiczna §4610. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że radni nie chcą go zrozumieć i nie dają mu szansy, aby doprowadził sprawę  

do końca tak, jak powinno się to zrobić. Zdaniem Wójta to są ogromne pieniądze,  

bez względu na to kto tutaj będzie rządził. Jeszcze raz poprosił o podjęcie uchwały w całości, 

aby móc z mecenasem Grebem sfinalizować wszystkie sprawy związane z wodociągami. 

Wójt sam tego nie poprowadzi, musi się tym zająć konkretna kancelaria, tak jak  

w Wałbrzychu, gdzie było kilkunastu mecenasów na przestrzeni różnych rozpraw. 

Radny Dawid Chęciński 

Zgłosił wniosek o przegłosowanie w całości uchwały w jej oryginalnej treści.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Wyjaśnił, że bez uzyskania większości głosów nie ma uchwały.  

Radny Piotr Gwóźdź 

Zwrócił się do radnego Wolaka, aby ten powiedział co jeszcze stoi na przeszkodzie i dlaczego 

radni mają to przedłużyć o miesiąc. Dodał, że te 100 tys. zł to jest jak powiedział wcześniej 

Wójt,, młyn na wodę” dla Wałbrzycha i jego zdaniem radny Wolak doskonale o tym wie. 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Wyjaśnił, że po pierwsze kilku radnych tak chce, a po drugie zdaniem radnego powinno być  

powiedziane na początku, że chodzi o opłacenie kancelarii prawnej, a przy okazji się daje  

100 tys. zł na rozpoczęcie kolejnego procesu.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że jedni wiedzieli, a drudzy nie. W tej chwili wiedzą już wszyscy, dlatego  

też Wójt ponownie poprosił o przegłosowanie projektu uchwały w całości.  

 

Ponownie zaproponowano przerwę. Po przerwie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  

Ogłosiła stanowisko klubu, który podtrzymuje wniosek, aby pozostawić  

w projekcie uchwały 50 tys. zł, a zdjąć 100 tys. zł, które pozostanie w budżecie.  

Radny Piotr Gwóźdź 

Chciałby wiedzieć jak to wygląda ze strony Wójta, co da pozostawienie tych 50 tys. zł. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że w momencie podpisania umowy radni stawiają go w sytuacji takiego,, chłopca 

do bicia”, ponieważ mamy do czynienia z kancelarią prawną z najwyższej półki, na czele 

której stoi profesor konstytucjonalista, który wielokrotnie prezentuje swoje opinie. Zdaniem 

Wójta będzie to okazanie braku szacunku dla tego człowieka i całej kancelarii.  

 

Następnie przystąpiono do przegłosowania wniosku klubu w sprawie zdjęcia zapisu  

w uchwale dotyczącego 100 tys. zł i pozostawienie kwoty 50 tys. zł tj. w rozdziale 750 

administracja publiczna §4610. 

 

Wyniki głosowania:  
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„za” – 8 głosów / radna J. Adamczyk, radny M. Wolak, radny W. Wróblewski,  

radna D. Wojtas, radny A. Mitczak, , radny A. Ryżowski, radny K. Nowakowski,  

radny J. Polański /,  

„przeciw” – 7 głosów / radny M. Dzik, radna C. Olejniczak, radny P. Gwóźdź,  

radny M. Frasunek, radna M. Suhak – Ogłaza, radny E. Orzechowski, radny D. Chęciński/, 

„wstrzymuje się” – 0 głosów.  

 

O godzinie 14:35 Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha opuścił salę narad wyrażając 

opinię, że jest mu niezmiernie przykro z powodu zaistniałej sytuacji.  

 

Krystyna Magda- Skarbnik Gminy Marciszów dokonała korekty w projekcie uchwały,  

a następnie odczytała treść projektu uchwały po zmianach. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami ,,za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 16 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr L/250/18. 

 

Ad. 12.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

 

Radny Andrzej Mitczak 

W związku z tym, że Powiat w niektórych miejscach postawił znaki ograniczające wjazd 

pojazdów powyżej 12 ton w imieniu rolników wnioskuje, aby zarówno do radnego,  

jak i do przedstawiciela DIR było skierowane pismo wyjaśniające jak mają funkcjonować  

w tej sytuacji rolnicy.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  

Poruszyła temat przystąpienia Gminy do Aglomeracji Sudeckiej, ponieważ Rada nie podjęła  

w tej kwestii decyzji, nie określiła swojego stanowiska. Powinno to się odbyć w formie 

uchwały, dlatego też Przewodnicząca chciałaby wiedzieć czy jest powód ku temu, aby taką 

uchwałę przygotować. Poprosiła radnych o wyrażenie zajmowanych w tej sprawie stanowisk. 

Radny Andrzej Mitczak 

Dodał, że sam chciałby znać stanowisko w tej kwestii, ponieważ jest pytany w tym temacie  

i nie wie co ma odpowiadać. 

Radna Czesława Olejniczak 

Zaproponowała, aby przygotować projekt takiej uchwały, a w uzasadnieniu napisać, jakie 

korzyści daje przystąpienie do aglomeracji.  

Radny Edmund Orzechowski 

Chciałby, aby ktoś przedstawił radnym argumenty za i przeciw przystąpieniu Gminy  

do aglomeracji, bo zdaniem radnego Orzechowskiego radni nie mają wiedzy czy przyniesie to 

jakieś korzyści dla Gminy czy nie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  

Wyjaśniła, że były spotkania poświęcone tej tematyce, w których uczestniczyli radni, 

Przewodnicząca i w-ce Wójt, w związku z czym źródło wiedzy jest. Przewodnicząca jednak 

nie chciałaby, aby Gmina ,,wypadła za burtę”, ponieważ już wyruszyła delegacja do Brukseli 

i uczestniczyli w niej m.in. przedstawiciele z Jeleniej Góry, Wałbrzycha i innych 

miejscowości, a tak naprawdę aglomeracja już od kwietnia chce ruszyć. Otrzymała również 

zapewnienie ze strony przedstawiciela aglomeracji, że dla Gminy Marciszów koszt bycia 

członkiem aglomeracji nie powinien być większy jak 1500 zł. 

Krystyna Magda- Skarbnik Gminy Marciszów 
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Poinformowała radnych, aby zwrócili uwagę na jedną rzecz, a mianowicie jeśli później będzie 

trzeba pozyskiwać środki unijne poprzez aglomerację to jesteśmy zbyt małą gminą i może być 

później z tym problem.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Zaproponował, aby poddać pod głosowanie wniosek czy radni akceptują przystąpienie  

do Aglomeracji Sudeckiej i przygotować uchwałę, która zostanie poddana głosowaniu  

w kwietniu, a radni będą mogli wtedy wyrazić swoją wolę. Do tego czasu radni zapoznają się 

z tematem. 

Radny Piotr Gwóźdź 

Wyjaśnił, że na spotkaniu w Jeleniej Górze było mówione tak, że bardziej będą promowane te 

duże inwestycje, a jeśli Gmina nie będzie miała swoich własnych pieniędzy na inwestycje to 

będzie zdaniem radnego tylko tzw. płatnikiem.  

Radny Dawid Chęciński 

Uważa, że jak najbardziej można przygotować projekt uchwały, jednakże można byłoby 

jeszcze raz zaprosić przedstawiciela aglomeracji. 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Zaproponował, aby na komisjach przedyskutować temat, a godzinę przed planowaną sesją 

zwołać tzw. brudną sesję, na której przedstawiciel aglomeracji raz jeszcze omówi korzyści 

płynące z przystąpienia do aglomeracji, a poprzez głosowanie na sesji planowanej rada wyrazi 

swoją wolę.  

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  

Podsumowując stwierdziła, że sprawa jest otwarta, ale radni żądają jeszcze doinformowania. 

 

Ad.13.  

Sprawy różne.  

 

Radny Piotr Gwóźdź 

Zwrócił się do Przewodniczącej Rady Gminy Marciszów z uwagą, żeby traktować wszystkich 

na równi i jednakowo, kiedy chcą zabrać głos. 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  

Wyjaśniła, że nie wyraziła zgody na zabranie głosu przez radnego Gwóźdź, ponieważ uznała, 

że temat został wyczerpany. Przeprosiła radnego, jeśli poczuł się urażony. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk zapoznała radnych z pismami, 

jakie wpłynęły do Biura Rady: 

- pismo z biura poselskiego w sprawie podjęcia uchwały odnośnie chwilowego wstrzymania 

przekazywania naliczonych środków pieniężnych dla Izb Rolniczych do chwili podjęcia przez 

Sejm RP poprawki do ustawy z dnia 14 grudnia 1995 roku o izbach rolniczych. / pismo 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu/.  

Radny Andrzej Mitczak 

Wyraził opinię, że ludzie, którzy się pod tym podpisują powinni się zająć czymś innym. 

Wyjaśnił, że w ustawie o izbach rolniczych jest mowa, że 2% podatku należy wpłacić na izbę 

rolniczą i tego gminy powinny się trzymać i nikt nie powinien tego kwestionować chyba,  

że parlament podejmie stosowną uchwałę. Dodał, że takie jest stanowisko Izby i są już pozwy 

w stosunku do osób, które nie płaciły.  

- pismo od Państwa Drohomireckich odnośnie pozbawienia ich wody z sieci wodociągowej  

z prośbą o odpowiedź, czy istnieje szansa na podjęcie działań mających na celu przywrócenie 

drożności wodociągu, a także z prośbą o lepszy nadzór na przyszłość nad tego typu pracami.   

/ pismo stanowi załącznik nr 18 do protokołu/.  

Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Poinformował, że sprawa jest już załatwiona. 



    

 14 

- pismo Wójta Gminy Marciszów do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie        

informujące, że na terenie Gminy Marciszów działają trzy podmioty prowadzące działalność 

polegającą na zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. / pismo 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu/. 

 

O godzinie 15:05 radna Czesława Olejniczak opuściła salę narad. 

 

W dalszej części posiedzenia radnym zostały przekazane nowe druki oświadczeń 

majątkowych.  

Następnie Radny Adam Ryżowski 

Zwrócił się do mecenasa Greba i przytoczył zapis z protokołu,, wyjaśnił, że były dzierżawca 

robi to na własne ryzyko”. Uważa, że jeśli nikt tego nie zakwestionował i poszła informacja 

do radnych, że robią to na własne ryzyko to radni mają prawo mieć żal zarówno do mecenasa, 

jak i Wójta, bo taka właśnie odpowiedź padła ze strony Urzędu. Ponadto jeśli informacja była 

w październiku należało już wtedy podjąć kroki przypominające, że grunt ma być 

przygotowany do zdania w połowie listopada, a tego nie zrobiono.  Gdyby to zrobiono 

mielibyśmy podstawę i dokument, gdzie powiedzieliśmy, że umowa wygasa i dzierżawca ma 

przygotować grunt do zdania. 

Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Przyznał, że był na komisji i to on wyraził zdanie, że jest to sprawa dzierżawcy, co nadal 

podtrzymuje i opiera tą opinię na dokumentach, które wówczas posiadał jako Zastępca Wójta. 

Wytłumaczył, że nikogo nie zamierzał wprowadzić w błąd. Umowa, na którą zgodę wyraziła 

Rada Gminy została zawarta w 2011 roku na 6 lat. W dalszym ciągu jest w przekonaniu, że 

pismo,, straszak”, który napisał dzierżawca to można wyrzucić do kosza.  

Powiedział, że dzierżawca nie miał prawa zasiać. Nawiązał do zawartej umowy zacytował 

elementy jej treści, gdzie jest mowa o łąkach i w związku z tym zapytał radnych jakim 

prawem mowa jest o zasiewie na łąkach. Wspomniał również, że nie widział nigdy w Gminie 

aneksu do umowy odnośnie zmiany klasyfikacji tych łąk, pastwisk na grunty orne. Dlatego 

uważa, że napisanie do Gminy pisma, że żąda się kary jest bezpodstawne.  

Radny Adam Ryżowski 

Po wypowiedzi Wiesława Cepielika publicznie go przeprosił, niemniej jednak uważa,  

że mecenas się nie wybroni.  

Mecenas Robert Greb 

Powiedział, że pozostaje przy swoim poglądzie.  

Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Powiedział, że może zrozumieć, że zmiana sposobu użytkowania jest też korzyścią  

dla Gminy, ale uważa również, że wszelkiego rodzaju wystąpienia dzierżawcy  

są bezpodstawne i do obalenia.   

Radny Andrzej Mitczak 

Uważa, że karą dla Sadów za zasianie byłoby jeśli ten 5-krotny czynsz byłby do tej ceny, 

którą Wójt zaproponował tj. 500 zł do hektara. Natomiast jeśli jest to do umowy,  

która już wygasła to Gmina na tym nie zarobi, a radni znowu zostają zrobieni,, w konia”.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Z jego wiedzy wynika, że na dzień dzisiejszy Sady nie mają żadnego tytułu prawnego  

do ziemi, którą uprawiali. Uważa, że działalność Urzędu Gminy stworzyła warunki do tego, 

że Sady sobie kolejny rok uprawiają tereny, a wola większości Rady była inna. Przetarg 

zdaniem radnego powinien odbyć się w zeszłym roku i na dzień dzisiejszy czynsz dzierżawny 

byłby na pewno większy.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk  

Na zakończenie obrad złożyła obecnym i im rodzinom najlepsze życzenia z okazji Świąt 

Wielkanocnych. 

 

Ad.14. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 

15:40 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 


